
 

 

1 

PM 2011: 104 RI (Dnr 113-1070/2011, 024-628/2009, 327-965/2011, 327-

809/2011, 327-874/2011, 327-873/2011, 329-860/2011, 305-2612/2006, 305-

131/2009, 328-1769/2008, 304-4401/2007, 303-110/2004) 

 

 

Uppföljning av budget – Tertialrapport 1 per den 30 april med 

helårsprognos 
 

Miljöhuvudstadsåret 2010 – slutrapport, dnr 024-628/2009 

 

Uppföljning av öppen fritidsverksamhet i Stockholms stad 2010 

 

Plan för avveckling och uppsägning av Fristads sjukhem, dnr 327-965/2011 

 

Omstrukturering av Hornstulls vård- och omsorgsboende, dnr 327-809/2011 

 

Äldreomsorgsinspektörernas årsrapport 2011 dnr 327-874/2011 

 

Äldreombudsmannens årsrapport 2011, dnr 327-873/2011 

 

Skrivelse om utredning av hur privatisering av assistansverksamheten i Skarp-

näck kunde vara möjlig utan politiska beslut och utan ersättning för marknads-

värde till staden, dnr 329-860/2011 

 

Tillväxt Stockholm – Lägesrapport, våren 2006, angående Småföretagsdelega-

tionens tillväxtdokument, dnr 305-2612/2006 

 

Tillväxt Stockholm etapp 1 – Lägesrapport angående Småföretagsdelegationens 

tillväxtdokument, dnr 305-131/2009 

 

Ansökan om bidrag från Fotbollsalliansen, dnr 328-1769/2008 

 

Ren och snygg stad, dnr 304-4401/2007 

 

Rapport om samverkan mellan stadsbyggnadsnämnden och tidigare renhåll-

ningsnämnden angående lokalavsättning för källsortering vid ny- och ombygg-

nad, dnr 303-110/2004 

 

 

Borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

1. Tertialrapport 1 för år 2011 för Stockholms stad godkänns. 

2. Nämnderna medges budgetjustering för ökade nettokostnader med 48,7 mil-

joner kronor. Finansiering sker ur Central medelsreserv: 2. Till kommunsty-

relsens förfogande för oförutsedda behov i 2011 års budget enligt bilaga 1. 

3. Nämnderna medges budgetjustering för ökade investeringsutgifter med 18,7 

miljoner kronor. Finansiering sker ur Central medelsreserv: 4. Till kommun-
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styrelsens förfogande för oförutsedda investeringsutgifter i 2011 års budget 

enligt bilaga 1. 

4. Nämnderna medges budgetjustering för ökade nettokostnader med 5,5 miljo-

ner kronor. Finansiering sker genom att omdisponera för ändamålet avsatta 

medel under Kommunfullmäktige m.m. i 2011 års budget enligt bilaga 1. 

5. Nämnderna medges projektmedel för att motverka hemlöshet om 5,2 miljo-

ner kronor. Finansiering sker genom att ta i anspråk i tidigare bokslut avsatta 

medel enligt bilaga 1. 

6. Nämnderna medges stimulansbidrag med 64,8 miljoner kronor för inkomna 

ansökningar för utbyggnad av förskolelokaler, under förutsättning att kraven 

enligt fastställda anvisningar för stimulansbidrag uppfylls. Beslut om bevil-

jade stimulansbidrag för utbyggnad av förskolelokaler gäller tidsbegränsat 

till och med 2012. 

7. Nämndernas budgetar justeras för ökade kostnader och intäkter med 226,7 

miljoner kronor för redovisade omslutningsförändringar enligt bilaga 1 och 

2. 

8. Nämndernas investeringsbudgetar justeras för ökade utgifter och inkomster 

med 17,1 miljoner kronor för redovisade omslutningsförändringar enligt bi-

laga 1 och 2. 

9. Förändring av resultatenheter godkänns med hänvisning till vad som sagts i 

stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

10. Förändring av målvärden för indikatorer i kommunfullmäktiges budget för 

2011 fastställs enligt bilaga 3. 

11. Nämnderna uppmanas och stadens bolag anmodas, genom Stockholms 

Stadshus AB, att justera och komplettera sina indikatorer och målvärden en-

ligt vad som sagts i stadsledningskontorets tjänsteutlåtande och bilagorna 3 

och 4. 

12. En styrgrupp tillsätts för planering av genomförandet av stadens högtidlighål-

lande av jubileet kommunfullmäktige 150 år. Styrgruppen leds av kommun-

fullmäktiges ordförande. I styrgruppen bör varje parti vara representerat. 

Stadsarkivarien utses till projektledare. 

13. En särskild statistikenhet ska finnas under kommunstyrelsen vars uppgifter 

ska fullgöras av stadsledningskontoret. 

14. Stadsledningskontoret ges i uppdrag att i samråd med berörda nämnder och 

bolag, ta fram en sammanhållande vision för förnyelsen av city. 

15. Stadsdirektören ges i uppdrag att genomföra upphandling av organisations-

konsulter för organisationsutveckling och finansiella tjänster för stadsled-

ningskontoret, dnr 125-684/2011, med hänvisning till vad som sagts i stads-

ledningskontorets tjänsteutlåtande. 

16. Slutrapport från miljöhuvudstadsåret 2010, dnr 024-628/2009, godkänns med 

hänvisning till vad som sagts i stadsledningskontorets tjänsteutlåtande, bilaga 

6. 

17. Uppföljning av öppen fritidsverksamhet i Stockholms stad 2010, godkänns 

med hänvisning till vad som sagts i stadsledningskontorets tjänsteutlåtande, 

bilaga 7. 

18. Spånga-Tensta stadsdelsnämnds ansökan om avveckling och uppsägning av 

Fristads sjukhem, dnr 327-965/2011, anses besvarad med hänvisning till vad 

som sagts i stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 
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19. Omstrukturering av Hornstulls vård- och omsorgsboende, dnr 327- 809/2011, 

godkänns med hänvisning till vad som sagts i stadsledningskontorets tjänste-

utlåtande. 

20. Äldreomsorgsinspektörernas årsrapport 2011, dnr 327-874/2011, godkänns 

med hänvisning till vad som sagts i stadsledningskontorets tjänsteutlåtande, 

bilaga 8. 

21. Äldreombudsmannens årsrapport 2011, dnr 327-873/2011, godkänns med 

hänvisning till vad som sagts i stadsledningskontorets tjänsteutlåtande, bilaga 

9. 

22. Skrivelse av Ann-Margarethe Livh (V) om utredning av hur privatisering av 

assistansverksamheten i Skarpnäck kunde vara möjlig utan politiska beslut 

och utan ersättning för marknadsvärde till staden, dnr 329-860/2011, anses 

besvarad med hänvisning till vad som sagts i stadsledningskontorets tjänste-

utlåtande. 

23. Tillväxt Stockholm etapp 1 – Lägesrapport angående Småföretagsdelegatio-

nens tillväxtdokument, dnr 305-131/2009, godkänns med hänvisning till vad 

som sagts i stadsledningskontorets tjänsteutlåtande, bilaga 10. 

24. Tillväxt Stockholm – Lägesrapport, våren 2006, angående Småföretagsdele-

gationens tillväxtdokument, dnr 305-2612/2006, godkänns med hänvisning 

till vad som sagts i stadsledningskontorets tjänsteutlåtande, bilaga 11. 

25. Ansökan om bidrag från Fotbollsalliansen, dnr 328-1769/2008, avslås med 

hänvisning till vad som sagts i stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

26. Skrivelse från Södermalms stadsdelsnämnd om möjligheten att koppla ett 

året runt krav på städning framför sin restaurang/bar med något av de till-

stånd man ansöker/behöver för att driva restaurang/bar i Stockholm anses be-

svarad med hänvisning till vad som sagts i stadsledningskontorets tjänsteutlå-

tande. 

27. Rapport om samverkan mellan stadsbyggnadsnämnden och tidigare renhåll-

ningsnämnden angående lokalavsättning för källsortering vid ny- och om-

byggnad, dnr 303-110/2004, godkänns med hänvisning till vad som sagts i 

stadsledningskontorets tjänsteutlåtande, bilaga 12. 

 

 

 

Föredragande borgarrådet Sten Nordin anför följande. 

 

Ärendet 

 

Tertialrapporterna med helårsprognos utgör en del av den löpande uppföljning som 

kommunstyrelsen har ansvar för. Uppföljningen bygger i huvudsak på att prognosti-

serade avvikelser mot budget och mot verksamhetens mål redovisas och kommente-

ras. Syftet är att samlad information om ekonomi och verksamhet ska ge stadens 

ledning en helhetsbild av budgethållning, effektivitet och kvalitet i relation till beslu-

tade mål. Underlagen utgör en viktig del i kommunstyrelsens uppsiktsplikt. 

Enligt stadsledningskontorets anvisningar för uppföljning av budget 2011 ska sta-

dens nämnder liksom tidigare år upprätta tertialrapport 1 med fokus på avvikelserap-

portering samt eventuella åtgärder för att ha en ekonomi i balans samt att uppnå 
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kommunfullmäktiges mål. Stadsledningskontoret har analyserat samtliga nämnders 

rapporter. 

Kommunfullmäktige har fastställt tre inriktningsmål samt 13 underliggande mål 

för verksamhetsområden. I tertialrapporten fokuseras på avvikelser från målen. Un-

der respektive inriktningsmål ges en sammanfattad bedömning av nämndernas pro-

gnostiserade måluppfyllelse för helår 2011. 

 

Beredning 

 

Ärendet har beretts av stadsledningskontoret.  

 

Mina synpunkter 

 

Stockholms stad genomför kraftiga investeringar för att möta de utmaningar som ett 

växande Stockholm medför. Under föregående mandatperiod antog vi en långsiktig 

vision om hur Stockholm skulle se ut 2030 och vad som skulle krävas av staden för 

att möta en sådan utveckling. I framtidsvisionen, Vision 2030, beräknades Stock-

holms län att nå två miljoner invånare 2030. Nu växer Stockholm med en sådan kraft 

att vi passerar två miljonersstrecket redan 2025 och det innebär givetvis ett ännu 

större ansvar på oss att utveckla staden i hög takt. Vi ska skapa förutsättningar för att 

fler stockholmare kommer i arbete. Tillsammans med andra ska vi bygga ut och ut-

veckla barnomsorg, skola och äldreomsorg. Vi planerar åtgärder för samtliga trafik-

slag, utbyggnad av vägar och kollektivtrafik samt infrastruktur för att underlätta för 

gång- och cykeltrafikanter.  

Stadens nämnder och styrelser uppvisar i årets tertialrapport en god budgethåll-

ning och därmed fortsätter vi på den inslagna vägen med en ansvarsfull politik för 

ordning och reda i stadens finanser samtidigt som vi satsar på våra viktiga välfärds-

verksamheter. Stadens styrsystem underlättar budgethållning och det ska vara själv-

klart att givna budgetramar hålls samt att de av kommunfullmäktige satta målen upp-

fylls. 

Genom satsningar på nya tvärförbindelser med en modern stadsspårväg samt För-

bifart Stockholm knyts regionen tätare samman och skapar ökade möjligheter till 

resor mellan de norra och södra delarna av regionen. Detta är också en viktig del i 

arbetet med att utveckla ytterstaden samt att öka framkomligheten. Vi fortsätter arbe-

tet med att göra huvudstaden till världens mest tillgängliga genom fortsatta invester-

ingar och under våren antas ett nytt program för delaktighet för personer med funk-

tionsnedsättning. Stockholms kommunfullmäktige har till exempel avsatt elva miljo-

ner kronor i utbildningssatsningar för att kompetenshöja personal i Stockholms stad 

som i sin yrkesfunktion möter människor med funktionsnedsättning. Nämndernas 

arbete med stöd och service till personer med funktionsnedsättning fortlöper enligt 

plan och vi kommer noga att följa resultaten i brukarundersökningen som genomförs 

under hösten. Satsningen på framtagande av nya e-tjänster förenklar stockholmarnas 

vardag.  

Genom Stimulans för Stockholm fortsätter bland annat arbetet med att driva på 

produktionen av nya bostäder. Ombyggnad ska genomföras med mycket långtgående 

miljöambitioner och några av de områden som omfattas har även pekats ut som mil-

jöprofilområden. Vi ska hålla en fortsatt hög takt i byggandet av nya bostäder och 

fortsätta att attrahera såväl företagare som besökare. Företag ska välja etableringar i 
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Stockholm framför andra städer i norra Europa och jag är glad att kunna konstatera 

att staden stadigt har klättrat i Svenskt Näringslivs ranking när det gäller företagskli-

mat, från plats 132 år 2006 till plats 31 i årets mätning. Stockholm-Mälardals-

regionen ska utvecklas till en ledande kunskapsregion med stark innovationskraft och 

ledande forskning och jag tycker det är viktigt att staden tar ansvar för att leda och 

driva på detta arbete.  Samarbetet mellan staden, universitet och företag ska fortsätta. 

Utvecklingen i Hagastaden och Norra Djurgårdsstaden är exempel på detta. 

Staden erhåller en icke budgeterad utdelning från AB Fortum Värme Holding om 

200 miljoner kronor. I tertialrapport 1 bedöms därmed stadens finansiering att för-

bättras med 1,2 miljarder kronor jämfört med vad som angavs i budgeten för år 2011. 

Jag vill poängtera att det i överskottet ingår ett tänkt koncernuttag, men beslut om ett 

eventuellt koncernuttag fattas först i samband med tertialrapport 2. 

Stockholms stad har en mycket stark och stabil ekonomi, men det finns orosmoln 

att ta i beaktande. Den ekonomiska krisen i vår omvärld har ännu inte sett sitt slut 

och arbetslösheten inom vissa grupper är fortfarande för hög. Utifrån den uppdatera-

de prognos vi erhållit gällande ekonomiskt bistånd som innebär att kostnaden pro-

gnostiserats att vara högre än den budgeterade, men fortfarande lägre än föregående 

år, tillförs nu medel till stadsdelsnämnderna för att budgetavvikelserna ska kunna 

rättas till under året. Stadens kostnader för ekonomiskt bistånd befinner sig alltjämt 

på historiskt låga nivåer, men det är angeläget att eventuella underskott för ekono-

miskt bistånd inte genererar besparingar på andra områden som stadsdelsnämnderna 

ansvarar för. Kommunstyrelsen kommer att under hösten göra en avstämning av 

ekonomiskt bistånd för att säkerställa att inga besparingar görs på andra verksam-

hetsområden och vid behov tillskjuta ytterligare medel. 

Staden intensifierar i år sina insatser för att fler arbetslösa bidragstagare ska gå till 

egen försörjning, bland annat genom att fördubbla Jobbtorg Stockholms verksamhet 

att erbjuda arbetslösa ungdomar praktik och visstidsanställning i staden. Nämnderna 

har ökat målsättningen på detta område jämfört med 2010, vilket är mycket positivt. 

Satsningen på sommarjobb fortsätter. 

Stockholms livsmiljö ska vara hållbar och det är viktigt att prioritera klimatfrå-

gan. Särskilt glädjande är att utsläppen av växthusgaser per person fortsätter att 

minska. Under året tar staden fram ett nytt miljöprogram som ska peka ut riktningen 

för stadens miljöarbete åren 2012-2015. Miljöfrågan är av strategisk betydelse för 

Stockholm, inte minst efter att vi som första stad förra året innehade utmärkelsen 

Europas miljöhuvudstad. Detta arbete fortsätter nu genom ett holistiskt arbetssätt i 

stadsmiljörådet och genom att arbeta med hållbara bostäder, fastigheter och transpor-

ter i staden. Samarbetet med stadens akademiska institutioner när det gäller forskning 

inom miljöområdena är av stor betydelse och kommer att öka. 

Stockholmarna ska vara nöjda med kultur- och idrottsmöjligheterna i sin stad och 

det är värt att lyfta fram att 2011 redan hunnit bjuda på publiksuccéer såsom Kultur-

natt Stockholm som lockade 60 000 besökare samt Vårsalongen 2011 som förlängde 

utställningstiden med en vecka för att publiktillströmningen var stor. Det är dessutom 

glädjande att Stadsteatern satte nytt publikrekord. 

Stockholm ska vara en trygg stad att bo i. Det brottsbekämpande och brottsföre-

byggande arbetet är av stor vikt. Inom socialnämnden pågår arbetet med att imple-

mentera stadens brottsförebyggande program och under 2011 kommer stadens kvin-

nofridsprogram att revideras för att även omfatta våldsutsatta barn och barn som 

bevittnat våld. Det tidiga drogpreventiva arbetet är fortsatt prioriterat. En särskild 
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satsning görs för att förebygga det ökade användandet av narkotika bland unga. Sats-

ningen ska kopplas samman med implementeringen av den nya nationella ANDT-

strategin. Preventionssamordnarna i stadsdelsnämnderna ansvarar för att använda 

dessa resurser för att stärka det lokala arbetet.  

Förskolor och skolor i Stockholm ska ge barn vad de behöver för att lära och ut-

vecklas. Den nya skollagen innebär att förskolan blir en egen skolform. Den revide-

rade läroplanen för förskolan innebär att förskolans pedagogiska uppdrag stärks. 

Arbetet med att implementera de nya styrdokumenten för förskolan är en central 

uppgift för Stockholms förskolor. Ökningstakten av antalet barn i förskolan är fort-

satt hög och öppnandet av nya avdelningar måste fortsätta för att upprätthålla barn-

omsorgsgarantin. 

Stockholms skolor står inför stora och viktiga utmaningar för att höja kunskapsre-

sultaten. Arbetet pågår med att implementera en rad skolpolitiska reformer såsom ny 

skollag, nya läroplaner och en ny gymnasieskola. Lässatsningen i grundskolan ska 

fortsätta och utvecklas. Under 2011 utvecklas satsningen på matematik, naturveten-

skap och teknik i grundskolan och gymnasiet. Satsningen på kompetensutveckling, 

forskning och nya karriärvägar för lärare fortsätter.  

Stockholmarna ska uppleva att de får god service och omsorg och äldreomsorgens 

brukarundersökningar ligger till grund för nämndernas utvecklingsarbete. Stadens 

nya värdegrund för äldreomsorgen arbetas nu in i omsorgen så att den präglas av 

självbestämmande, individualisering och valfrihet. 

I samband med tertialrapporten ges stadsledningskontoret i uppdrag att ta fram en 

sammanhållande vision för förnyelse av city. Den inre staden är ett prioriterat områ-

de i stadens översiktsplan, promenadstaden. Arbetet med förnyelsen av city pekas 

således ut att vara ett av stadens stadsutvecklingsprojekt, jämte ytterstadsarbetet, 

miljöprofilsområden, Hagastaden och många fler därtill. 

Avslutningsvis vill jag framhålla det goda arbete som görs av stadens alla medar-

betare. Såväl budgethållning som kvalitetsutveckling och uppfyllanden av kommun-

fullmäktiges mål är ett resultat av medarbetarnas insatser. 

Jag föreslår att borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar föl-

jande. 

1. Tertialrapport 1 för år 2011 för Stockholms stad godkänns. 

2. Nämnderna medges budgetjustering för ökade nettokostnader med 48,7 mil-

joner kronor. Finansiering sker ur Central medelsreserv: 2. Till kommunsty-

relsens förfogande för oförutsedda behov i 2011 års budget enligt bilaga 1. 

3. Nämnderna medges budgetjustering för ökade investeringsutgifter med 18,7 

miljoner kronor. Finansiering sker ur Central medelsreserv: 4. Till kommun-

styrelsens förfogande för oförutsedda investeringsutgifter i 2011 års budget 

enligt bilaga 1. 

4. Nämnderna medges budgetjustering för ökade nettokostnader med 5,5 miljo-

ner kronor. Finansiering sker genom att omdisponera för ändamålet avsatta 

medel under Kommunfullmäktige m.m. i 2011 års budget enligt bilaga 1. 

5. Nämnderna medges projektmedel för att motverka hemlöshet om 5,2 miljoner 

kronor. Finansiering sker genom att ta i anspråk i tidigare bokslut avsatta me-

del enligt bilaga 1. 

6. Nämnderna medges stimulansbidrag med 64,8 miljoner kronor för inkomna 

ansökningar för utbyggnad av förskolelokaler, under förutsättning att kraven 

enligt fastställda anvisningar för stimulansbidrag uppfylls. Beslut om bevilja-
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de stimulansbidrag för utbyggnad av förskolelokaler gäller tidsbegränsat till 

och med 2012. 

7. Nämndernas budgetar justeras för ökade kostnader och intäkter med 226,7 

miljoner kronor för redovisade omslutningsförändringar enligt bilaga 1 och 2. 

8. Nämndernas investeringsbudgetar justeras för ökade utgifter och inkomster 

med 17,1 miljoner kronor för redovisade omslutningsförändringar enligt bila-

ga 1 och 2. 

9. Förändring av resultatenheter godkänns med hänvisning till vad som sagts i 

stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

10. Förändring av målvärden för indikatorer i kommunfullmäktiges budget för 

2011 fastställs enligt bilaga 3. 

11. Nämnderna uppmanas och stadens bolag anmodas, genom Stockholms Stads-

hus AB, att justera och komplettera sina indikatorer och målvärden enligt vad 

som sagts i stadsledningskontorets tjänsteutlåtande och bilagorna 3 och 4. 

12. En styrgrupp tillsätts för planering av genomförandet av stadens högtidlighål-

lande av jubileet kommunfullmäktige 150 år. Styrgruppen leds av kommun-

fullmäktiges ordförande. I styrgruppen bör varje parti vara representerat. 

Stadsarkivarien utses till projektledare. 

13. En särskild statistikenhet ska finnas under kommunstyrelsen vars uppgifter 

ska fullgöras av stadsledningskontoret. 

14. Stadsledningskontoret ges i uppdrag att i samråd med berörda nämnder och 

bolag, ta fram en sammanhållande vision för förnyelsen av city. 

15. Stadsdirektören ges i uppdrag att genomföra upphandling av organisations-

konsulter för organisationsutveckling och finansiella tjänster för stadsled-

ningskontoret, dnr 125-684/2011, med hänvisning till vad som sagts i stads-

ledningskontorets tjänsteutlåtande. 

16. Slutrapport från miljöhuvudstadsåret 2010, dnr 024-628/2009, godkänns med 

hänvisning till vad som sagts i stadsledningskontorets tjänsteutlåtande, bilaga 

6. 

17. Uppföljning av öppen fritidsverksamhet i Stockholms stad 2010, godkänns 

med hänvisning till vad som sagts i stadsledningskontorets tjänsteutlåtande, 

bilaga 7. 

18. Spånga-Tensta stadsdelsnämnds ansökan om avveckling och uppsägning av 

Fristads sjukhem, dnr 327-965/2011, anses besvarad med hänvisning till vad 

som sagts i stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

19. Omstrukturering av Hornstulls vård- och omsorgsboende, dnr 327- 809/2011, 

godkänns med hänvisning till vad som sagts i stadsledningskontorets tjänste-

utlåtande. 

20. Äldreomsorgsinspektörernas årsrapport 2011, dnr 327-874/2011, godkänns 

med hänvisning till vad som sagts i stadsledningskontorets tjänsteutlåtande, 

bilaga 8. 

21. Äldreombudsmannens årsrapport 2011, dnr 327-873/2011, godkänns med 

hänvisning till vad som sagts i stadsledningskontorets tjänsteutlåtande, bilaga 

9. 

22. Skrivelse av Ann-Margarethe Livh (V) om utredning av hur privatisering av 

assistansverksamheten i Skarpnäck kunde vara möjlig utan politiska beslut 

och utan ersättning för marknadsvärde till staden, dnr 329-860/2011, anses 
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besvarad med hänvisning till vad som sagts i stadsledningskontorets tjänsteut-

låtande. 

23. Tillväxt Stockholm etapp 1 – Lägesrapport angående Småföretagsdelegatio-

nens tillväxtdokument, dnr 305-131/2009, godkänns med hänvisning till vad 

som sagts i stadsledningskontorets tjänsteutlåtande, bilaga 10. 

24. Tillväxt Stockholm – Lägesrapport, våren 2006, angående Småföretagsdele-

gationens tillväxtdokument, dnr 305-2612/2006, godkänns med hänvisning till 

vad som sagts i stadsledningskontorets tjänsteutlåtande, bilaga 11. 

25. Ansökan om bidrag från Fotbollsalliansen, dnr 328-1769/2008, avslås med 

hänvisning till vad som sagts i stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

26. Skrivelse från Södermalms stadsdelsnämnd om möjligheten att koppla ett året 

runt krav på städning framför sin restaurang/bar med något av de tillstånd man 

ansöker/behöver för att driva restaurang/bar i Stockholm anses besvarad med 

hänvisning till vad som sagts i stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

27. Rapport om samverkan mellan stadsbyggnadsnämnden och tidigare renhåll-

ningsnämnden angående lokalavsättning för källsortering vid ny- och om-

byggnad, dnr 303-110/2004, godkänns med hänvisning till vad som sagts i 

stadsledningskontorets tjänsteutlåtande, bilaga 12. 

 

 

Stockholm den 9 juni 2011 

 

STEN NORDIN 

 

 

Bilagor 

1. Av nämnderna begärda och av stadsledningskontoret avstyrkta/tillstyrkta 

budgetjusteringar samt av nämnderna redovisade omslutningsförändringar 

2. Resultatprognos och prognos på investeringsplan 

3. Förändring av kommunfullmäktiges indikatorer, målvärden m.m. 

4. Sammanfattning av årsmål där nämnderna uppmanas och stadens bolag, ge-

nom Stockholms Stadshus AB, uppmärksammas på behov av justering. 

5. Nyckeltal 

6. Miljöhuvudstadsåret 2010 – slutrapport 

7. Uppföljning av öppen fritidsverksamhet i Stockholms stad 2010 

8. Äldreomsorgsinspektörernas årsrapport 2011 

9. Äldreombudsmannens årsrapport 2011 

10. Tillväxt Stockholm etapp 1 – Lägesrapport angående Småföretagsdelegatio-

nens tillväxtdokument 

11. Tillväxt Stockholm – Lägesrapport, våren 2006, angående Småföretagsdele-

gationens tillväxtdokument 

12. Rapport om samverkan mellan stadsbyggnadsnämnden och tidigare renhåll-

ningsnämnden angående lokalavsättning för källsortering vid ny- och om-

byggnad 

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 
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Kommunstyrelsen 

 

Reservation anfördes av Karin Wanngård, Roger Mogert och Maria Östberg  

Svanelind (alla S) enligt följande.  

 

Vi föreslår kommunstyrelsen besluta att 

1. Tertialrapport 1 för år 2011 för Stockholms stad godkänns. 

2. Nämnderna medges budgetjustering för ökade nettokostnader med 83 miljoner kro-

nor. Finansiering sker ur Central medelsreserv: 2. Till kommunstyrelsens förfogande 

för oförutsedda behov i 2011 års budget enligt bilaga 1. 

3. Nämnderna medges budgetjustering för ökade investeringsutgifter med 18,7 miljoner 

kronor. Finansiering sker ur Central medelsreserv: 4. Till kommunstyrelsens förfo-

gande för oförutsedda investeringsutgifter i 2011 års budget enligt bilaga 1. 

4. Nämnderna medges budgetjustering för ökade nettokostnader med 5,5 miljoner kro-

nor. Finansiering sker genom att omdisponera för ändamålet avsatta medel under 

kommunfullmäktige m.m. i 2011 års budget enligt bilaga1. 

5. Nämnderna medges projektmedel för att motverka hemlöshet om 5,2 miljoner kronor. 

Finansiering sker genom att ta i anspråk i tidigare bokslut avsatta medel enligt bilaga 

1. 

6. Nämnderna medges stimulansbidrag med 64,8 miljoner kronor för inkomna ansök-

ningar för utbyggnad av förskolelokaler, under förutsättning att kraven enligt fast-

ställda anvisningar för stimulansbidrag uppfylls. Beslut om beviljade stimulansbidrag 

för utbyggnad av förskolelokaler gäller tidsbegränsat till och med 2012. 

7. Nämndernas budgetar justeras för ökade kostnader och intäkter med 226,7 miljoner 

kronor för redovisade omslutningsförändringar enligt bilaga 1och 2. 

8. Nämndernas investeringsbudgetar justeras för ökade utgifter och inkomster med 17,1 

miljoner kronor för redovisade omslutningsförändringar enligt bilaga 1 och 2. 

9. Förändring av resultatenheter godkänns med hänvisning till vad som sagts i stadsled-

ningskontorets tjänsteutlåtande. 

10. Förändring av målvärden för indikatorer i kommunfullmäktiges budget för 2011 fast-

ställs enligt bilaga 3. 

11. Nämnderna uppmanas och stadens bolag anmodas, genom Stockholms Stadshus AB, 

att justera och komplettera sina indikatorer och målvärden enligt vad som sagts i 

stadsledningskontorets tjänsteutlåtande och bilagorna 3 och 4. 

12. En styrgrupp tillsätts för planering av genomförandet av stadens högtidlighållande av 

jubileet kommunfullmäktige 150 år. Styrgruppen leds av kommunfullmäktiges ordfö-

rande. I styrgruppen bör varje parti vara representerat. Stadsarkivarien utses till pro-

jektledare. 

13. En särskild statistikenhet ska finnas under kommunstyrelsen vars uppgifter ska fullgö-

ras av stadsledningskontoret. 

14. Stadsledningskontoret ges i uppdrag att i samråd med berörda nämnder och bolag, ta 

fram en sammanhållande vision för förnyelsen av city. 

15. Stadsdirektören ges i uppdrag att genomföra upphandling av organisationskonsulter 

för organisationsutveckling och finansiella tjänster för stadsledningskontoret, dnr 

125-684/2011, med hänvisning till vad som sagts i stadsledningskontorets tjänsteutlå-

tande. 

16. Slutrapport från miljöhuvudstadsåret 2010, dnr 024-628/2009, godkänns med hänvis-

ning till vad som sagts i stadsledningskontorets tjänsteutlåtande, bilaga 6. 

17. Uppföljning av öppen fritidsverksamhet i Stockholm stad 2010, godkänns med hän-

visning till vad som sagts i stadsledningskontorets tjänsteutlåtande, bilaga 7. 
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18. Spånga-Tensta stadsdelsnämnds ansökan om avveckling och uppsägning av Fristads 

sjukhem, dnr 327-965/2011, anses besvarad med hänvisning till vad som sagts i stads-

ledningskontorets tjänsteutlåtande. 

19. Omstrukturering av Hornstulls vård- och omsorgsboende, dnr 327- 809/2011, god-

känns med hänvisning till vad som sagts i stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

20. Äldreomsorgsinspektörernas årsrapport 2010, dnr 327-874/2011, godkänns och äldre-

förvaltningen får i uppdrag att återkomma med en redogörelse och tidsplan för hur de 

påvisade bristerna kan åtgärdas.  

21. Äldreombudsmannens årsrapport 2010, dnr 327-873/2011, godkänns och äldreför-

valtningen får i uppdrag att återkomma med en redogörelse och tidsplan för hur de 

påvisade bristerna kan åtgärdas.  

22. Skrivelse av Ann- Margarethe Livh (V) om utredning av hur privatisering av assi-

stansverksamheten i Skarpnäck kunde vara möjlig utan politiska beslut och utan er-

sättning för marknadsvärde till staden, dnr 329-860/2011, anses besvarad med hän-

visning till vad som sagts i stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

23. Tillväxt Stockholm – Lägesrapport, våren 2006, angående Småföretagsdelegationens 

tillväxtdokument, dnr 305-2612/2006, godkänns med hänvisning till vad som sagts i 

stadsledningskontorets tjänsteutlåtande, bilaga 10. 

24. Tillväxt Stockholm etapp 1 – Lägesrapport angående Småföretagsdelegationens till-

växtdokument, dnr 305-131/2009, godkänns med hänvisning till vad som sagts i 

stadsledningskontorets tjänsteutlåtande, bilaga 11. 

25. Ansökan om bidrag från Fotbollsalliansen, dnr 328-1769/2008, bifalles med hänvis-

ning till vad som nedan anförs. 

26. Skrivelse från Södermalms stadsdelsnämnd om möjligheten att koppla ett året runt 

krav på städning framför sin restaurang/ bar med något av de tillstånd man ansöker/ 

behöver för att driva restaurang/ bar i Stockholm anses besvarad med hänvisning till 

vad som sagts i stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

27. Rapport om samverkan mellan stadsbyggnadsnämnden och tidigare renhållnings-

nämnden och angående lokalavsättning för källsortering vid ny- och ombyggnad, dnr 

303-110/2004, godkänns med hänvisning till vad som sagts i stadsledningskontorets 

tjänsteutlåtande, bilaga 12. 

 

Tertialrapporten hade givetvis sett annorlunda ut om det inte hade varit en borgerlig budget 

som var föremål för uppföljning. Givet beslutad budget och politisk majoritet så följer också 

föreliggande resultat. 

Det nyligen behandlade årsbokslutet för staden 2010 visade på ett rejält överskott, samti-

digt som flera av stadens verksamheter fått vidkännas nedskärningar. Inte minst inom social-

tjänsten, i skolan och i flera stadsdelsnämnder är det brist på resurser för att möta de behov 

som finns och resultaten är inte så goda som man kan önska. I tertialrapporten prognostiseras 

ett överskott på 1, 2 miljarder kronor för innevarande år.  

Med en socialdemokratisk budget hade förutsättningarna varit annorlunda. Stadens eko-

nomi är stark och det går att kombinera sunda finanser och långsiktigt ansvar för stadens 

ekonomi med mer resurser till ett antal angelägna områden där de verkligen behövs. I stället 

för att samla i ladorna, samtidigt som vissa verksamheter under flera år fått vidkännas ned-

skärningar, så vill vi investera i en bättre och tryggare stad för alla stockholmare. 

Uppföljningen av kvalitet i välfärdsverksamheterna, såväl privata som kommunala måste 

förbättras. Övergripande uppföljning, kontroll och inspektion av äldreomsorgen, verksamhe-

ter för personer med funktionsnedsättning, förskola och skola bör organiseras centralt och 

förstärkas. System för att ställa krav på att åtgärda brister ska ses över och skärpas för utföra-

re oavsett driftsform. System för medborgarnas valfrihet ska utvecklas till att öka möjlighe-

terna för stockholmarna att få rättvisande information om verksamheternas kvalitet. För att 

garantera att konkurrensutsättningen inom ett verksamhetsområde är optimalt för att få bästa 

möjliga kvalitet, ska Stadsledningskontoret systematiskt utvärdera marknaden inom aktuella 
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verksamhetsområden och förse Kommunstyrelsen och Kommunfullmäktige med beslutsun-

derlag.  

Upphandling av tjänster och varor ska skärpas och innehålla tydliga krav på antidiskrimi-

neringsklausul, kollektivavtalsliknande villkor (vita jobbmodellen), förstärkt meddelarfrihet 

samt höga miljökrav. En ny upphandlingspolicy bör tas fram.  

GS-IT-upphandlingen har inneburit försämrad service och ökade kostnader för många 

förvaltningar och verksamheter. Värst drabbade är förmodligen Stockholms skolor, vilket 

gäller även de skolor som sedan tidigare hade en mycket god kvalitet i IT-verksamheten. 

Totalt kan det handla om 100 miljoner kronor i ökade driftskostnader årligen och över 150 

miljoner kronor i övergångskostnader. Detta innebär att de kommunala skolorna under flera 

år får en sämre ekonomisk situation än fristående skolor, vilket är mycket beklagligt. Samti-

digt vet vi att övergången till GS-IT har inneburit nya krav på besparingar inom till exempel 

socialtjänsten och på stadsdelsförvaltningarna.  

Det rimliga hade varit att i upphandlingen tillåta egenregianbud samt att göra anslutningen 

till GS-IT frivillig för förvaltningarna. Då hade många av de problem vi ser i dag kunnat 

undvikas.  

På kommunfullmäktige den 23 maj trummade majoriteten igenom en försäljning av sta-

dens utrednings- och statistikkontor (USK). Trots att intäkterna från försäljningen var av 

mindre ekonomisk betydelse för staden, samtidigt som viktig kompetens lämnade kommu-

nens ägo. Majoriteten kunde heller inte svara för hur kostnaderna för stadens statistikbehov 

kommer att se ut efter försäljningen. Något svar ges inte heller i tertialrapporten.  Ett nytt 

statistikkontor ska inrättas i stadsledningskontoret, till vilken kostnad och med vilket uppdrag 

framgår inte. Det enda som står helt klart är att utförsäljningen av USK var ideologiskt be-

tingad och inte ägnad att effektivisera och utveckla stadens arbete. 

För att utveckla kommunens verksamhet måste kommunen satsa på den viktigaste resur-

sen, nämligen personalen. Vi anser att en procent av alla resurser i verksamheterna ska an-

vändas till forskning, kompetensutveckling och metodutveckling. Inom vissa verksamhetsom-

råden kan stordriftsfördelar erhållas om dessa insatser kan samordnas centralt.  

För att möta de framtida utmaningarna inom kommunens alla verksamhetsområden måste 

staden göra en satsning på personalutveckling. Inom en överskådlig framtid kommer ett stort 

antal av kommunens anställda att gå i pension. För att möta de framtida behoven bör staden 

satsa på traineeverksamhet, praktikplatser och utbildning.  

Arbetsmiljöindikatorer bör skyndsamt arbetas fram tillsammans med de fackliga organisa-

tionerna. Vi vill ha trygga anställningsformer för stadens personal. Allmänna visstidsanställ-

ningar och ofrivilliga deltider orsakar stora problem för många kommunanställda. Staden ska 

erbjuda de som så önskar att öka sin sysselsättningsgrad.  

Idag arbetar c:a 20 procent av stadens anställda deltid. Denna siffra måste minska. Alltför 

många i staden är idag ofrivilligt timanställda och många under alltför lång tid. Så kallade 

delade turer ska också undvikas. För att alla anställda ska kunna kombinera arbetsliv och 

privatliv ska det ses över om helgarbete kan begränsas till maximalt två av fem helger.  

Allas jobb behövs 

Notan för försörjningsstöd stiger och är högre än vad majoriteten tänkt sig och budgeterat 

för. Trots det påstår majoriteten att staden mål om att ”alla invånare i Stockholm ska vara 

eller bli självförsörjande” kommer att uppfyllas under året. När klyftan mellan verklighet och 

måluppfyllelse uppmärksammades i media, meddelade finansborgarrådet att han inte riktigt 

mindes hur resonemanget gick när man konstaterade att allt är frid och fröjd. Faktum är att 

alldeles för många i vår stad har inte ett jobb. 

Det finns ett antal stadsdelar där bara lite mer än hälften av den vuxna befolkningen har 

ett jobb att gå till, och där arbetslösheten når uppemot 10 procent. Särskilt illavarslande är det 

att det är i de stadsdelar där arbetslösheten redan tidigare var hög som den också har ökat 

mest de senaste åren. Medan arbetslösheten, trots lågkonjunkturen, faktiskt sjunkit i bland 

annat innerstaden, Bromma och Älvsjö, har den ökat kraftigt i redan hårt drabbade stadsdelar 

som Spånga-Tensta, Skärholmen och Rinkeby-Kista.   



12 

Möjligheten till eget arbete och därmed självständighet och möjlighet att skapa sitt eget 

liv är grundläggande. Allt för många stockholmare får inte chansen att bidra. Staden har inte 

råd att slösa bort människors potential och vilja till arbete. Det krävs investeringar i utbild-

ning så att människor är rustade att ta de jobb som finns. Jobbtorgen behöver reformeras så 

varje individ får ett skräddarsytt stöd, som leder till arbete.  

Antalet unga som fått sommarjobb i stadens regi ökar något i jämförelse med föregående 

år, ändå är det bara knappt hälften av de unga som sökt sommarjobb i staden via en e-tjänst på 

nätet som fått ett jobb. Ytterligare ansträngningar måste göras för att öka antalet sommarjobb 

och ge fler unga chansen att få värdefull kontakt och erfarenhet av arbetslivet.  

Bygg för framtiden 

Stockholm växer. Allt fler människor väljer att flytta till Stockholm för att arbeta och bo. 

Det är bra för tillväxten och för Stockholm, men det ställer också krav på staden. Bostadsbris-

ten är akut efter majoritetens utförsäljningar av allmännyttan. Om Stockholm ska kunna fort-

sätta växa, krävs bostäder som också unga människor, som pluggar eller just fått sitt första 

jobb - som ofta är tidsbegränsad projektanställning, kan efterfråga.  Då behövs studentlägen-

heter och hyresrätter till rimliga priser.  En flexibel arbetsmarknad är viktig för tillväxten i en 

region och en flexibel arbetsmarknad är beroende av en fungerande bostadsmarknad.  

En växande kunskapsregion som vill kunna konkurrera med kunskap och spetsforskning 

är beroende av att studenter och forskare kan bo här. I Stockholm finns idag cirka 80 000 

studenter, men bara 12 000 studentbostäder. Inte en enda studentlägenhet har påbörjats under 

2011.   

 Varje dag reser ungefär 700 000 personer med tunnelbana, bussar, pendeltåg och lokal-

banor. I rusningstrafik, när stockholmarna ska till och från jobbet åker 70 procent kollektivt 

och det nuvarande utbudet räcker inte till på långa vägar.  

De senaste fyra åren har inga nyinvesteringar i kollektivtrafiken gjorts för att förbättra 

framkomligheten. Vi vill fortsätta att bygga ut tunnelbanan och långsiktigt expandera kollek-

tivtrafiken för att Stockholm ska kunna fortsätta växa och utvecklas. Alla trafikanter ska kun-

na röra sig tryggt i trafikmiljön, och gaturummet ska vara rent, vackert och inbjudande. Det 

handlar om stockholmarnas vardag – och om möjligheten för Stockholm att utvecklas eko-

nomiskt, socialt och ekologisk. 

En skola som ger alla chanser 

Att varje elev får en så bra undervisning som möjligt utifrån sina individuella förutsätt-

ningar är avgörande inte bara för individens möjligheter utan också för Stockholms möjlighe-

ter till tillväxt. Alla elever ska få ta del av bra undervisning och bra skolmiljö.  

Andelen nior som inte klarar gymnasiebehörigheten i Stockholm stad har enligt Skolver-

ket ökat från 10,7 procent 2006 till 12,7 procent förra vårterminen, vilket är den sämsta siff-

ran sedan 2002. 1 000 stockholmselever fick inte tillräckligt stöd för att klara godkända betyg 

i kärnämnena. Under det borgerliga styret i Stockholm har andelen elever som lämnar grund-

skolan utan behörighet till gymnasiet ökat kraftigt. Men i tertialrapporten anges att målet 

”Förskolor och skolor i Stockholm ska ge barn vad de behöver för att lära och utvecklas” 

kommer att nås under året med hänvisning till det arbete som pågår. 

Det är uppenbart att staden behöver satsa extra på att få fler elever att klara skolan, och det 

omgående. Det socioekonomiska stödet till skolorna kommer att förändras under 2012 för att 

öka träffsäkerheten i systemet med hjälp av fler och nya kriterier. Vi är positiva till föränd-

ringen, men det är problematiskt att tillägget inte har räknats upp på flera år. Därmed har den 

del av resurserna staden avsätter för socioekonomiska faktorer minskat, både i absoluta tal 

och i relation till den övriga resurstilldelningen till skolorna. Att inte öka den socioekonomis-

ka tilldelningen innebär att en minskande kaka fördelas på ett något bättre sätt. Den senaste 

PISA-undersökningen visade hur det svenska skolsystemet blivit allt sämre på sin kompensa-

toriska uppgift – att stärka möjligheter för de elever som på grund av sin bakgrund har svårare 

att nå kunskapsmålen. Även i Stockholm kan vi konstatera hur elevernas sociala bakgrund 

kommit att spela allt större roll för kunskapsresultaten de senaste åren. Att endast införa de 

nya kriterierna, men inte räkna upp det socioekonomiska tillägget, skulle därför inte ge den 
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effekt som förändringen syftar till. För att det nya systemet ska få en så god start som möjligt 

menar vi att det är vettigt att redan nu tillföra mer resurser till det urholkade systemet. De 

senaste åren har vi socialdemokrater föreslagit att det socioekonomiska tillägget ska räknas 

upp med fyra procent, vilket för 2011 hade inneburit en kostnad om knappt 48 miljoner kro-

nor. Nu har halva året passerat, så vi förslår att det socioekonomiska tillägget tillförs 24 mil-

joner för det kommande halvåret.  

Den borgerliga majoriteten har också valt att göra nedskärningar på förskoleverksamhe-

ten. Det har inneburit större grupper och försämrad personaltäthet. Staden når inte målen om 

att andelen barngrupper med fler än 14 barn (1-3 år) respektive 18 barn (4-5 barn) ska mins-

ka. Det är positivt att det finns ett brett utbud av förskolor att välja bland. Mångfalden kräver 

dock ett tydligt fokus på kvalitetskontroll. Att den är otillräcklig finns det många exempel på, 

inte minst visar turerna kring förskolan Lilla Ny att kvalitetskontrollen måste utvecklas och 

inspektioner ske tätare.  

Idrott ger hälsa 

Stadens idrottsliv behöver utvecklas för att omfatta fler och förbättra hälsan hos stock-

holmarna. För detta krävs ett politiskt ledarskap och medel för att samla idrottens olika aktö-

rer, utveckla motions- och idrottsformerna, göra nödvändiga investeringar och över huvud 

taget bejaka den positiva kraft idrotten äger. Stockholm är underförsörjt, inte minst när det 

gäller fullstora hallar. Stockholms idrottsförbund tog 2009 fram en rapport ”Anläggningslyf-

tet”.  Materialet kan utgöra en viktig del i den plan som måste fram för att göra Stockholm till 

en riktig idrottsstad. 

Trenden är sedan en längre tid ett minskande intresse för föreningsengagemang generellt. 

Idrottsföreningarna utgör inget undantag. Den viktigaste delen av Stockholms stads förebyg-

gande folkhälsoarbete är idrottspolitiken. Den är i sin tur beroende av idrottsföreningarna 

Utan idrottsrörelsen finns det ingen som kan genomföra verksamhet, så att de mål om mo-

tion och idrottande som staden har ställt upp kan nås. Det är angeläget att göra prioriteringar 

som involverar barn och ungdomar från socioekonomiskt utsatta grupper och andra grupper 

som idag motionerar i liten utsträckning. Trots det har majoriteten valt att skära ner på före-

ningsstödet. 

Regional samverkan är viktig, särskilt för ”mindre” och ”udda” idrottslag och idrott som 

kräver speciella förhållanden. Exempelvis; skytte, orientering, bandy och olika motorsporter.  

Under de senaste åren har ett stort antal grus- och naturgräsplaner gjorts om till konstgräs-

planer. Efterfrågan är fortsatt stor och vi ser positivt på en fortsatt satsning på konstgräspla-

ner. Dessa fyller ett värdefullt syfte för fotbollsklubbarna och för att öka stockholmarnas 

spontanidrottande.  

Fotbollen är den överlägset största idrotten i vårt land och i vår stad, både när det gäller 

antalet utövare och publik. Tyvärr har fotbollen i år drabbats av flera incidenter på läktarna 

och våld mot domare och spelare. Fotbollsalliansen har sökt 0,8miljoner kronor från staden 

för att arbeta mot våldet. Majoriteten avslår klubbarnas ansökan, det är svårbegripligt med 

tanke på den historia av fotbollsrelaterat våld som finns i Stockholm. Att klubbarna nu vill 

agera, innan utvecklingen förvärras är positivt och vi föreslår att fotbollsalliansen tilldelas de 

sökta 0,8 miljoner kronorna. 

En värdig äldreomsorg 

Det framgår av äldreombudsmannens rapport att det finns tydliga signaler från personal 

inom hemtjänsten att det inte finns något tidsutrymme för en social kontakt med de äldre, att 

raster och lunchpauser används för att förflytta sig mellan vårdtagarna, eller för att jobba in 

tid då man blivit försenad hos någon vårdtagare i behov av tröst och stöd. Många sysslor i 

hemmet hos de äldre är ofta strikt tidsbestämda vilket gör att personalen inom hemtjänsten 

inte hinner sätta sig ner med de äldre och ge en mänsklig kontakt. Så kan de inte se ut.  

Vidare anser vi inte att det är i sin ordning att den äldre personen som har fått en bistånds-

bedömning och hemtjänst inte vet hur många timmar och minuter som avsatts för den hjälp de 

behöver. Eftersom hemtjänsten har schablontider borde det vara lätt att informera brukaren 

om detta. Vi anser dock att schablontiderna är alldeles för snåla för att staden skall kunna 
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säkerställa värdegrundens tankar om att individen skall själv få bestämma. Utifrån det vill vi 

att förvaltningen gör en översyn av tiderna. Vi är också oroade över att bedömningen av in-

satserna inte är jämlik över staden. Trots att staden är delad i 14 stadsdelar så får bedömning-

arna inte vara olika. 

I äldreinspektörernas årsrapport visas på andra skillnader inom staden. Vi är allvarligt 

oroade över att arbetet med mat och måltider skiljer sig så mycket inom staden, beroende på 

vilket boende man besöker. Det är extra viktigt med bra måltidssituationer inom demensvår-

den eftersom de demenssjuka ofta tappar väldigt mycket vikt. Måltiderna fungerar också som 

träning, syftet måste vara att bevara så många fysiska funktioner som möjligt så länge som 

möjligt. Vi anser att pedagogiska måltider är att föredra, att personalen äter tillsammans med 

de äldre. Det skulle vara bra om olika enheter lärde av varandra, de som har lyckats att ut-

veckla måltidssituationen borde få dela med sig av sina kunskaper till andra på ett systema-

tiskt sätt.  

Det är inte acceptabelt att ha dementa brukare tillsammans med andra. Vården av demens-

sjuka kräver en helt annan bemanning, än omsorgen av äldre som har sin intellektuella kapa-

citet krav och enbart behöver hjälp med fysiska krämpor. 

Det är beklagligt att det på de flesta boenden inte finns någon eller väldigt litet tid för re-

flektion för personalen. Reflektion kan användas för att utveckla kvaliteten inom verksamhe-

terna. Det finns bra verktyg som är lätta att använda. Vårdförbundet har tagit fram en mall 

som kan användas i vård- och omsorgsverksamheterna. Instruktionerna är tryckta på ett kort 

och tar högst en kvart att gå igenom.  

När det gäller de brister som påtalas i äldreombudsmannens rapport och i äldreomsorgsin-

spektörernas rapport för 2010 så vill vi att äldreförvaltningen får i uppdrag att återkomma 

med en redogörelse och tidsplan för hur de påvisade bristerna kan åtgärdas.  

Det behövs täta maskor i det sociala skyddsnätet 

Majoriteten slår sig för bröstet i tertialrapporten och hävdar att målet för verksamhetsom-

rådet stöd och service till personer med funktionsnedsättning helt kommer att uppnås. Till 

stöd för detta finns en brukarundersökning. Det är knappast dem som har fått rätt till stöd och 

service enligt LSS och SoL vars beslut sedan inte verkställts som tillfrågats. Socialnämnden 

rapporterar om en oroande ökning av antalet ej verkställda beslut, både enligt LSS och SoL. 

Den utvecklingen måste brytas, då gäller det att se verkligheten och inte använda indikatorer 

och mål som inte fångar in verkligheten.  

I tertialrapporten görs bedömningen att tak-över-huvudet- garantin kommer att kunna 

uppnås under året. En redogörelse för hur det ska gå till saknas. Hemlösheten är ett allvarligt 

problem i vår stad. Stadens mest utsatta människor ska ha möjlighet att leva ett normalt liv 

och någonstans att bo. Stadsdelsnämnderna har sammantaget begärt 9,1 miljoner för utveck-

ling av boendealternativ och dagverksamhet för hemlösa. Majoriteten beviljar 4,6 av dessa. 

När det prognostiserade överskottet är i miljardklassen har vi svårt att se varför staden inte 

kan göra vad som är möjligt för de hemlösa. Vi föreslår att de stadsdelsnämndernas önskemål 

om 9,1 miljoner koronor tillgodoses. Därutöver vill vi förbättra situationen vid enheten för 

hemlöshet. Personalen där gör ett fantastiskt jobb, men resurserna är helt otillräckliga. Vi vill 

tillföra ytterligare 5 miljoner kronor.  

En miljöstad i framkant 

Tyvärr ligger stadens borgerliga majoritet på en ”lägsta nivå” i miljöarbetet. Istället för att 

förebygga miljöproblemen har arbetet styrts om till att handla om lagstadgad tillsyn och upp-

följande arbete  

Miljöarbetet är en av stadens viktigaste strategiska frågor och måste genomsyra alla verk-

samheter. Vi socialdemokrater menar att det strategiskt miljöarbete i staden behöver stärkas. 

Målet om att Stockholm ska bli en ekologiskt och klimatmässigt hållbar storstad ska följas 

upp tillsammans med Miljöprogrammets mål i en särskild miljöredovisning till Kommun-

fullmäktige.  

Stockholm ska vara en ren och snygg stad, både i de centrala delar och i ytterstaden. Det 

handlar om att det ska finnas tillräckliga resurser för att städa och röja snö. Efter vinterns 
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snökaos, har vi sett fram emot en djupgående uppföljning av hur snöröjningen fungerat. Men 

ordet snö nämns inte ens i tertialrapporten. Bland indikatorerna för hur målet att ” stockhol-

marna ska vara trygga och nöjda med städning och renhållning, ” lyser snöröjningen med sin 

frånvaro. Det är orimligt. I trafik och renhållningsnämndens tertialrapport finns inte heller ett 

tydligt årsmål för snöröjningen. Vi föreslår att stadsledningskontoret får i uppdrag att utarbeta 

tydliga mål för snöröjning och att genomföra relevanta undersökningar för att säkerställa att 

snörröjningen genomförs på ett sådant sätt att stockholmarna är nöjda. 

 

Reservation anfördes av Emilia Hagberg och Stefan Nilsson (båda MP) enligt föl-

jande. 

 

Vi föreslår kommunstyrelsen besluta att 

1. att i huvudsak bifalla förslag till beslut 

2. att bevilja Fobollsalliansens ansökan om 800 000 kr. 

3. att rapport om samverkan mellan stadsbyggnadsnämnden och tidigare renhållnings-

nämnden och angående lokalavsättning för källsortering vid ny och ombyggnad, dnr 

303-110/2004, ej godkänns med hänvisning till vad som sagts i stadsledningskonto-

rets tjänsteutlåtande, bilaga 12. 

4. att i övrig anföra följande 

 

Att i den löpande uppföljningen av budget och mål för stadens verksamhet inarbeta in så 

många ärenden som är gjort i detta ärende är inte tillfredställande då det blir väldigt oöver-

siktligt. Miljöpartiet har valt att kommentera vissa delar mer ingående nedan. 

Vid en första anblick så ser den ekonomiska prognosen bra ut med ett finansiellt överskott 

på ca 1.2 miljarder. En budget i balans samt ordning på finanserna är en viktig förutsättning 

för en stabil och långsiktig verksamhet för stockholmarnas bästa. Samtidigt vet vi att det finns 

verksamheter i staden och service till stockholmarna som borde förbättras och som det enligt 

prognosen skulle finnas resurser till. Det finns stora behov inom socialtjänsten, äldreomsor-

gen liksom skolan som de medel som staden har borde användas till. Miljö- och klimatarbetet 

borde också stärkas.  

Den extrautdelning som kommer från AB Fortum på 200 miljoner är naturligtvis väl-

kommet. Att staden igen får denna typ av extra utdelning och att den inte har kunnat förutse 

ställer några frågetecken om styrningen av Fortum. Miljöpartiet är kritiskt mot det höga uttag 

från koncernbolaget som den moderatstyrda majoriteten gör och den nu extra utdelningen 

från Fortum skulle kunna göra att uttaget från koncernen gjordes med motsvarande lägra 

summa.   

Tertialrapport 1 synliggör än en gång att den moderatledda majoriteten inte är intresserade 

av att skapa ett mer demokratiskt, tillgängligt, jämställt och jämlikt samhälle. I och med att 

det saknas mål för hur väl Stockholm och stockholmarna bemöter och bemöts beroende på 

kön, könsidentitet, sexuallitet, etnicitet, funktionalitet eller ålder så osynliggörs än en gång 

alla de som inte faller inom ramen för normen.  

Med Miljöpartiets politik skulle Trafik- och renhållningsnämndens budget ha en annan in-

riktning. Vår utgångspunkt är att Stockholm ska präglas av effektiva och klimatsmarta kom-

munikationer med minsta möjliga miljöbelastning.  

Stockholm växer och det innebär att konkurrensen om mark blir allt hårdare. Samtidigt 

ökar biltrafikandelen i Stockholms län. Idag sker ca 48 % av alla resor i länet under högtrafik 

på vardagar med kollektiva färdmedel. Denna andel bedöms minska till 46 % till 2020 på 

grund av att bilismen beräknas öka väsentligt mer med liggande planer och utveckling. Om 

Förbifart Stockholm tas i drift kommer den att bidra till att kollektivtrafikandelen sänks ytter-

ligare. Det behövs en annan politisk inriktning för att minska biltrafikens klimatpåverkan och 

öka andelen resor med gång, cykel och kollektivtrafik. 
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Kraftfulla åtgärder ska vidtas för att nå målet att Stockholm ska vara en fossilbränslefri 

stad år 2030. Biltrafiken och dess negativa konsekvenser ska minska. Staden ska satsa på 

omlastningscentraler och citylogistik för att minska godstransporternas miljöpåverkan. Om-

prioritering ska ske från väg- till kollektivtrafiksatsningar. Förbifart Stockholm ska stoppas 

och kollektivtrafiken prioriteras när det gäller finansiering av nya projekt. Trängselskatt ska 

införas på Essingeleden och på fler ställen där vägnätet behöver minskad trafik. Antalet par-

keringsplatser ska inte utökas. Staden behöver effektivisera parkeringarna för att förbättra 

gatumiljön och framkomligheten för kollektivtrafik, nyttotrafik, fordon för funktionsnedsatta 

samt cyklister och gående. En heltäckande parkeringsstrategi ska utarbetas. Parkeringsavgif-

terna ska ses över i hela staden för att stimulera ökat kollektivtrafikresande, minska efterfrå-

gan på parkeringsmark och förbättra trafiksituationen. Parkeringar ska styras om från gatu-

mark till tomtmark och garage. 

Eftersom utrymmet är begränsat ska staden prioritera transportsätt som tar lite plats. Pla-

nering av staden ska alltid starta med fokus på ordningen gång, cykel, kollektivtrafik och bil. 

Stadens planering och infrastruktur påverkar människors val av färdmedel och detta gäller i 

synnerhet andelen gång-, cykel- och kollektivtrafikresande. Miljöpartiet anser att de bildomi-

nerade stadskärnorna ska förnyas och förändras. Fler gator ska bli gågator eller gårdsgator. En 

stor satsning på utbyggda cykelbanor i ett sammanhängande nät ska genomföras. Insatserna 

ska inriktas mot ökad framkomlighet för gång- och cykeltrafik, att bygga bort cykelträngseln 

och öka säkerheten. En stor cykelparkering ska byggas vid den nya stationen Stockholm City 

och Stockholm Central och cykelparkeringar ska finnas vid alla tunnelbanestationer.  

Staden ska utöka matavfallsinsamlingen till 70 procent år 2014 och avfallstaxan ska ut-

formas så att den styr mot mindre avfallsmängder och ökad källsortering. Idag är insamlings-

nivåerna för matavfall i Stockholms stad extremt låga och biogas importeras från andra kom-

muner som har kommit längre än Stockholm. 

Rapporten angående samverkan mellan Stadsbyggnadsnämnden och tidigare Renhåll-

ningsnämnden om lokalavsättning för källsortering vid ny och ombyggnad tar upp att dåva-

rande Renhållningsnämnden och Stadsbyggnadsnämnden år 2003 fick i uppdrag att samarbe-

ta för att ställa krav på fastighetsägare att ordna fasta lokaler för fastighetsnära källsortering 

vid ny- och ombyggnationer. Renhållningsnämnden har även föreslagit att staden skall till-

skriva regeringen med en begäran om förslag till ändring av Plan- och Bygglagen så att det 

finns möjlighet att ställa krav på fastighetsägare att inrätta fasta lokaler för källsortering, in-

klusive elskrot och förpackningar. 

När nu Stadsledningskontoret kommenterar detta görs en hänvisning till att detta inte 

längre är aktuellt, då PBL-utredningen fick i uppdrag att utreda möjligheten att ställa krav på 

fastighetsägare att inrymma källsorteringsmöjligheter i byggnader. Det är riktigt att ett sådant 

tilläggsdirektiv gavs PBL-utredningen tack vare påtryckningar från Miljöpartiet de gröna i 

riksdagen. Det resulterade också i ett lagförslag i utredningen Får jag lov (SOU 2005:77), 

men förslaget har därefter inte förts fram en proposition. Det finns alltså all anledning att 

Stockholms stad ligger på den nuvarande regeringen om att fatta beslut om en lagändring så 

att det blir tydligt att det är fastighetsägarens ansvar att ordna med källsorteringsmöjligheter i 

sina fastigheter. Frågan är på intet sätt löst.  

Stockholm utsågs till Europas miljöhuvudstad år 2010. Det var första gången utmärkelsen 

delades ut och det är hedrande att det var Stockholm som vann över många andra kompetenta 

kandidater. Det är dock ingen slump att Stockholms miljöarbete genom åren står sig i konkur-

rens med andra städer i Europa. Under ett flertal mandatperioder har Stockholm arbetat aktivt 

med att utveckla Stockholm till en hållbar storstad. En av de viktigaste åtgärderna för att 

förbättra trafikmiljön i Stockholm är införandet av trängselavgifter. Den minskning som 

trängselavgifterna förde mig sig består fortfarande och det är dags att utveckla avgifterna för 

att effekten ska bibehållas.  

Stockholm har även, också det under rödgrönt styre, satsat en miljard kronor på miljöför-

bättrande åtgärder inom ramen för den s k miljömiljarden. Det här har bl. a lett till att miljö-

gifter har sanerats på förorenad mark, sjöar har restaurerats och företag har fått stöd i att 
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övergå till klimatsmart resande. Vi gav staden och stockholmarna en unik möjlighet till effek-

tiva miljöförbättrande åtgärder på kort tid.  

Stockholms mångåriga satsningar på miljöarbete har i och med utmärkelsen placerat 

Stockholm på Europas miljökarta och Miljöpartiet de gröna är angeläget om att Stockholm 

fortsätter att ligga i framkant och vara ett föredöme för andra städer. Det är därför oroande att 

den nuvarande politiska majoriteten inte fattar de beslut som krävs för att ytterligare förbättra 

miljön i Stockholm. Det handlar bl. a om en trafikpolitik där satsning på dyra motorvägar 

prioriteras framför kraftigt utbyggda gång- och cykelvägnät och kollektivtrafik, om en oge-

nomtänkt exploateringsiver där värdefulla grönområden försvinner och en avfallshantering 

där stockholmarnas matavfall eldas upp istället för rötas till biogas.  

Det är mycket positivt att kunskap och erfarenheter från Stockholm förmedlats till andra 

delar av landet och även utanför Sveriges gränser. Engagemanget utifrån tyder på ett stort 

intresse för miljöfrågor. Det här ställer krav på Stockholms stad att ligga i framkant på miljö-

området och våga satsa både pengar och politiskt engagemang.    

Stockholm är idag en attraktiv stad som allt fler människor väljer att flytta till. Att Stock-

holm växer är bra ur en rad aspekter men om Stockholm även i framtiden ska vara en attraktiv 

stad måste staden bland mycket annat kunna erbjuda samtliga invånare en dräglig bostadssi-

tuation. För unga i Stockholm är bostadssituationen ansträngd. Andelen som bor i egen bostad 

i Stockholms län har minskat, samtidigt som andelen som bor utan besittningsskydd har ökat. 

En stad som inte kan erbjuda sina unga invånare en dräglig bostadssituation är inte en attrak-

tiv eller en hållbar stad! 

Det är bekymmersamt att i den första tertialrapporten utläsa och konstatera att inga stu-

dentbostäder påbörjats under årets första 6 månader. Det råder idag akut bostadsbrist bland 

unga och studenter i Stockholm. Utan tvekan är den rådande bostadssituation, för framförallt 

unga och studenter i Stockholm, ett hot för utveckling och för kompetenshöjning i regionen.    

Bostadsbyggnadstakten måste fortsatt vara i hög i Stockholm. Staden måste börja ta ett 

större ansvar för bostadssituationen i Stockholm, börja injicera egna bostadsbyggnadsprojekt 

samt dra nytta av de planeringsverktyg som staden har till sitt förfogande . Diskussionen om 

stadens bostadsbyggande måste även vidgas och handla om för vem man bygger, vart i staden 

man bygger och hur man bygger! Genom att bygga yt- och energieffektiva bostäder i dialog 

med och för unga i kollektivtrafiknära lägen skapar vi långsiktigt hållbara strukturer och ett 

hållbarare och ett attraktivare Stockholm.  

2008 ansökte Fotbollsalliansen om ett bidrag från Stockholms stad på 800 000 kr. Ansö-

kan avsåg verksamhetsåret 2008, det sista året på ett treårigt projekt. Projektet arbetade före-

byggande mot supportervåld och var ett samarbete mellan Fryshuset samt AIK, Djurgården 

fotboll, Hammarby fotboll. Projektet finansierades dessutom av Allmänna arvsfonden och 

Stockholms stad. Efter att ansökan hade behandlats på remiss i Idrottsnämnden (2008-10-21) 

fick Fotbollsalliansen muntligt besked (i avvaktan om formellt beslut) att ansökan skulle 

beviljas. Utifrån detta besked genomförde Fotbollsalliansen den planerade verksamheten. 

Tyvärr fattades aldrig något formellt beslut att bevilja ansökan. Detta har resulterat i att Frys-

huset (som var ekonomiskt ansvariga för projektet) gick back de utlovade 800 000 kr.  

Att fyra år senare, som den moderatledda majoriteten nu föreslår, avslå ansökan är direkt 

felaktigt utifrån hur Stockholms stad har behandlat projektet och samarbetet med Fotbollsalli-

ansen. Självklart borde pengarna ha betalats ut 2008. Eftersom det inte gjordes 2008 bör 

Stockholms stad idag (2011) agera ansvarsfullt och retroaktivt bevilja ansökan. 

Fryshuset bedriver viktig verksamhet utan stora ekonomiska marginaler. 800 000 kr är en 

betydande summa i deras verksamhet. 

Den moderatledda majoriteten talar mycket om valfrihet, och då kan man tycka att det är 

en ganska låg ambition att KF-målet är att hälften (53 %) av omsorgstagarna ska uppleva att 

de har valmöjlighet inom äldreomsorg, vård- och omsorgsboende. Utfallet för T1 framgår 

inte. 

Barngrupperna i förskolan är alltjämt för stora och tenderar att öka. Andelen grupper med 

fler än 14 barn i småbarnsgrupperna och mer än 18 barn i 4-5-åringsgrupperna har ökat sedan 
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T1 2010. Ungefär 40 procent av barngrupperna har fler barn än KF:s årsmål. Miljöpartiet har 

ambitioner för ännu mindre barngrupper än KF:s årsmål. 

Inom omsorgen på Kungsholmen är det en låg andel av personalen som har grundutbild-

ning jämfört med KF:s årsmål (19 procentenheter lägre). Bristande språkkunskaper anges 

som en förklaring. Miljöpartiet har föreslagit ett språklyft, en satsning bl.a. på att erbjuda 

personal i äldreomsorgen som behärskar andra språk och kulturer än den svenska en möjlig-

het att utveckla denna kunskap. För personalen skulle en sådan satsning kunna öka viljan att 

arbeta inom äldreomsorgen. 

Hässelby-Vällingby ser ut att gå mot ett underskott på 20 mkr efter resultatdispositioner. 

En förklaring som anges är striktare bedömningar av LASS (Lagens om assistansersättning) 

vilket gör att i stället kommunens kostnader för insatser ökar. Detta ger oroväckande signaler 

och det är viktigt att de personer som berörs får det stöd de har behov av. 

För verksamhetsområdena i stadsdelsnämnderna är det framförallt ekonomiskt bistånd och 

stöd och service för personer med funktionsnedsättning som ser ut att gå mot stora underskott 

(-68 mkr respektive -32,4 mkr). Förskolan däremot går mot ett överskott på 44 mkr. Det är 

bra som majoriteten uttalat att inga stadsdelar ska behöva skära i kostnader på andra områden 

för att täcka de ökande kostnaderna för ekonomiskt bistånd, utan att man skjuter till medel för 

detta. Dessutom borde man se över systemet när det gäller fördelning av resurser till försko-

lan respektive äldreomsorgen då det ser ut som att det inte är helt ovanligt att medel avsatta 

till förskolan används i andra verksamheter istället bl.a. i äldreomsorgen i vissa stadsdelar.   

Det kan tyckas anmärkningsvärt att av de 10 mkr som avsatts för att motverka hemlöshet 

så medges nu bara projektmedel på 5,2 mkr. Även om medlen går till verksamheter som be-

drivits sedan flera år är det utan tvivel så att alla medel som kan tillskjutas behövs i arbetet 

med att utveckla dagverksamheter och få fram fler fasta bostäder för personer som lever i 

hemlöshet.  

 

Reservation anfördes av Ann-Margarethe Livh (V) enligt följande.  

 

Jag föreslår kommunstyrelsen besluta att 

1. Föredragande borgarrådets förslag godkänns delvis. 

2. Vid omstrukturering av vård- och omsorgsboenden bör stadsdelsnämnderna noga föl-

ja processen och situationen för de boende. 

3. Stadsledningskontoret ges i uppdrag att se över regelverket för konkurrensutsättning 

respektive bisyssla i syfte att stoppa att en liknande situation uppstår igen, som be-

skrivs i svaret på skrivelse av Ann-Margarethe Livh (V) om utredning av hur privati-

sering av assistansverksamheten i Skarpnäck kunde vara möjlig utan politiska beslut 

och utan ersättning för marknadsvärde till staden. 

4. Stadsledningskontoret ges i uppdrag att begära in alla nämnders förbrukning av medel 

för tillgänglighetssatsningar inom ramen för nämndernas egna budgetar. 

5. Därutöver framföra följande:  

 

Uppföljningen bekräftar vår kritik mot en snål budget vilket leder till sämre välfärd, trots att 

stadens ekonomi är mycket stark.  Nämnderna måste till och med ta av sparade pengar i resul-

tatfonderna för att visa budget i balans. Sämst är läget för utbildningsnämnden med nästan 50 

mnkr och stadsdelsnämnderna med 46 mnkr i minus innan resultatöverföring.  

Med den starka ekonomi som staden har borde vi kunna satsa mycket mer på arbetsmark-

nadsinsatser och fler jobb i staden. Det är mycket oroande att arbetslösheten faktiskt ökar, 

kvartal 1 jämfört med samma kvartal året innan.  

Målet att staden som arbetsgivare ska erbjuda spännande och utmanande arbeten klingar 

falskt när den politiska majoriteten samtidigt underkänner personalens arbete genom att till 

varje pris och utan andra motiv än ideologiska vilja driva genom privatiseringar av olika slag. 
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Det är också förvånansvärt att inriktningsmålet om kvalitet i välfärden bedöms uppnås när 

alla stadsdelsnämnder inte klarat barnomsorgsgarantin, när barngrupperna i förskolan ökar, 

när många skolor har oacceptabelt låga resultat, när flera stadsdelsnämnder inte tror att de kan 

nå målen för äldreomsorgen och när nästan ingen når målet för antal omsorgslägenheter. 

Trots att mer pengar nu ges till ekonomiskt bistånd täcks inte underskottet. Enskede-

Årsta-Vantör får till exempel 5 mnkr som ska täcka ett underskott om minst 18 mnkr. Den 

sociala barnavården lider av ett strukturellt underskott om cirka 100 mnkr och missbruksbud-

geten räcker inte heller till. Hemlöshetsprojekt som år efter år får pengar från centrala medels-

reserven (CM) ska utvärderas, men kräver utökad budget för att kunna permanentas. Att påstå 

att staden prioriterar att förebygga hemlöshet är en skönmålning av verkligheten. 

Det är angeläget att få en helhetsbild av stadens resurser för tillgänglighet, inte bara de 50 

mnkr som finns i CM.  Stadsledningskontoret bör därför få i uppdrag att begära in alla nämn-

ders förbrukning av medel för tillgänglighet inom ramen för deras egen budget. 

Vänsterpartiet har accepterat omstruktureringen av Hornstulls vård- och omsorgsboende 

eftersom lokalerna har ett så omfattande renoveringsbehov. Däremot anser vi att det är viktigt 

att alla partier i stadsdelsnämnden ges tillräcklig insyn och kan följa hur det går för de boen-

de. Vi har även accepterat avvecklingen av Fristads sjukhem av men anser att omsorgsplat-

serna ska ersättas genom ett nytt kommunalt äldreboende istället för att förlita sig på Carema. 

Nu minskar man äldres möjlighet att välja kommunal utförare, genom en slags smygprivatise-

ring. 

Stadsledningskontorets svar på vänsterpartiets skrivelse om privatiseringen av assistans-

verksamheten i Skarpnäck visar att staden behöver se över anvisningar för konkurrensutsätt-

ning och bisysslor. Privatiseringen har inneburit att ett privat företag har fått avsevärda” 

goodwill”-värden utan att betala en krona. Stadsdelsnämnden ställdes inför fullbordat faktum 

och fick aldrig besluta om vare sig förfrågningsunderlag eller tilldelning. Vi vill därför ge 

stadsledningskontoret i uppdrag att återkomma med ett skärpt regelverk. 

Stockholm utsågs till miljöhuvudstad tack vare ett mångårigt målmedvetet politisk arbete 

som pågått under lång tid. Slutrapporten från miljöhuvudstadsåret 2010 kan idag läggas till 

handlingarna, vilket inte är samma sak som att lägga miljöarbetet till handlingarna. Tyvärr ser 

vi en tendens hos den borgliga majoriteten att inte ta upp stafettpinnen från de rödgröna. Ris-

ken för fyra bortkastade år för miljöarbetet är stort då vi ser ett minskat engagemang för mil-

jöfrågorna. Genom satsning på Förbifart Stockholm och andra stora vägprojekt kommer vi att 

få svårt att klara miljömålen för framtiden. 

Av rapporten framgår att bostadsbyggandet i Stockholm inte alls når upp till de uppsatta 

målen trots att dessa är lågt satta och inte tillnärmelsevis svarar upp mot efterfrågan. De an-

märkningsvärda är att detta inte oroar Stockholms Stadshus AB eller ansvariga borgarråd 

enligt artikel i DN 16 juni. Antalet markanvisningar når inte heller upp till målen och då spe-

ciellt markanvisning för studentbostäder. 

Rapporten visar att idrottsnämnden inte klarar att hålla budget. Redan nu redovisas ett net-

tounderskott på 6,1 miljoner kronor på årsbasis. Tyvärr besannas våra påpekanden om att 

detta skulle bli fallet med den strama budget som lades och som mer får betraktas som en 

glädjekalkyl, för att dölja verkligheten, från den moderatledda majoriteten. Ytterligare ned-

skärningar går i dagsläget inte att genomföra enligt vår uppfattning utan att målen för hela 

verksamheten omprövas. Det går inte att komma till rätta med underskotten genom att spara 

på löpande underhåll. Detta kommer att resulterar i ännu större kostnader i framtiden. Bristen 

på pengar kommer att leda till att vi får en idrottspolitik som inte är värd namnet. 

Trafik- och renhållningsnämndens ambitionsnivå ska höjas sägs det i rapporten, vilket är 

bra. Tyvärr är vår stad idag mycket skräpig. Många gånger skäms man som Stockholmare när 

man har besök. Södermalms stadsdelsnämnds skrivelse om året runt krav på städning utanför 

restauranger/barer bör utvidgas till ett krav på städning även utanför våra närbutiker. Om 

detta ska ske i stadens regi eller av butikerna/restaurangerna själva må vara osagt bara det 

utförs. 
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Det är positivt att Stockholm klättrar på Svenskt Näringslivs ranking. En orsak är med all 

säkerhet att man betat av de flesta punkterna i det åtgärdsprogram som Småföretagsdelegatio-

nens utarbetat i sitt tillväxtdokument. Det är svårt att utläsa av indikatorerna/tabellen huruvida 

vi idag står och stampar eller om företagen rent av tycker att Stockholms stad blivit sämre på 

servicen till företagen.  

 


